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JEGYZŐKÖNYV  

Készült: Miháld község önkormányzati képviselő-testülete 2010. december 04.é 
n  a  Miháldi  Művelődési  Ház  (8825  Miháld,  Fő  út  8.)  tanácstermében 
megtartott nyilvános üléséről, közmeghallgatásáról.

Jelen vannak  :   Vig Zsolt alpolgármester, Gergely Norbert és Márfi Szilárd helyi 
képviselők.

Igazoltan távol:   Polainé Dr. Lenkovics Anna helyi képviselő

Tanácskozási joggal megjelent: Szegedi Bernadett körjegyző.

A lakosság részéről megjelent: 150 fő 

Vig Zsolt alpolgármester :   Megállapítja, hogy az ülés határozatképes, azon a 
képviselők  a  határozatképességhez  szükséges  létszámmal-  három  fővel  - 
megjelentek, így a nyilvános ülést megnyitja. 

Javaslatot tesz a napirendre.

A  képviselő-testületek   a  javasolt  napirendet  -  határozathozatal  nélkül 
-egyhangúlag elfogadták a következők szerint:

NAPIREND:  

l./   Közérdekű kérdések felvetése, közmeghallgatás

l./   Közérdekű kérdések felvetése, közmeghallgatás

Vig Zsolt alpolgármester: Köszönti az egybegyűlteket. Megállapítja, hogy a testület három 
fővel is határozatképes. Elmondja, hogy a mai testületi ülés közmeghallgatásról fog szólni, 
amit lakossági kérésre, az akkori polgármester hívott össze. De mivel ő lemondott, ezért ő, 
mint alpolgármester veszi át a polgármesteri teendőket. Úgy véli, hogy a közelmúltban történt 
események hatására időszerű volt, úgy fogalmazna, hogy egy párbeszéd összehívása. Annyit 
szeretne  elmondani  a  jelenlegi  testület  nevében,  amely  október  12-én  alakult  meg,  új 
tagokból,  hogy  új  felállással,  új  gondolkodással  próbálnak  a  falu  életében  részt  venni, 
hozzátéve a falu lakosságával, ami reméli sikerülni is fog. Ez alatt a közel kettő hónap alatt, 
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ők olyan dolgokkal szembesültek, amelyek során olyan döntéseket kellett hozniuk, amelyek 
esetleg  nem  tetsző  érzéseket,  kellemetlen  helyzetet  okozott  egyes  polgárok  esetében. 
Döntéseiket zömében a falu anyagi helyzete teszi indokolttá. Nevezetesen a közintézmények 
finanszírozása, az anyagi helyzet, úgy fest jelen pillanatban, ahogy ők képviselők beleláttak, 
hogy nem engedheti meg magának a falu, hogy olyan plusz kiadásokat tegyen, amelyek ezt 
esetleg  veszélyeztetnék.  Természetesen  arra  törekedtek,  hogy  azokat  az  embereket,  akik 
hátrányos helyzetben,  vagy szorult  helyzetben vannak, természetesen segíteni kívánják.  És 
ezután  is  erre  fognak  törekedni.  De  vannak  olyan  dolgok,  amelyek  pillanatnyilag,   úgy 
gondolja  fontosak a  falu  életében.  Gondol  itt  az  iskola,  óvoda üzemeltetésére.  Jelenleg  a 
falunak 7,2 millió forint hitelállománya van, amelyet az idei évben kellett felvenni, ahhoz, 
hogy  intézmények  működését  biztosítani  tudják.  Úgy  gondolták  a  rendelkezésre  álló 
információk  alapján,  hogy  minden  kifelé  guruló  forintot  meg  kell  fogni.  Emiatt  egyes 
kérelmeket kénytelenek voltak elutasítani. Ezek különböző kérelmek voltak, zömében arról 
szóltak,  hogy a  rászorult  személyek  igényeltek  volna  az  önkormányzattól  olyan  pénzügyi 
segítséget,  amellyel  az  ő  adott  problémáikat,  szorult  helyzetüket  áthidalni  tudták  volna. 
Beszélne a testületről, úgy mint a testület tagja, akkor úgy gondolták, hogy meg kell húzni a 
nadrágszíjat, hogy minden forintot megfogjanak. Ezért úgy határoztak, hogy nem tudnak jelen 
pillanatban  olyan  irányú  pozitív  döntést  hozni,  hogy  ezek  a  kérelmek  pénzügyileg  a 
kérelmezőket  segítsék,  illetve  azokat  a  rászorulókat,  akik  igényelték.  Úgy gondolja,  hogy 
elsősorban ezek a döntések eredményezték ezt a hangulatot, amely itt most kialakult, és ami 
többekben nem tetszést,  indulatot  keltett.  A mai  este  azért  alakult  így,  hogy itt  mindenki 
elmondhassa a neki tetsző, nem tetsző dolgokat, ami őt vagy a családját érintették. Ő szeretné 
megkérni  a  falu  lakosságát,  hogy  párbeszédes  formában,  aki  szeretné  elmondani  saját 
gondolatatit, megjegyzéseit, megfigyeléseit, azt tegye fel, és ők megpróbálnak rá válaszolni. 
Annyi  kérése  lenne,  hogy  hallgassák  végig  egymást,  és  ők  a  legjobb  tudásuk  szerint 
megpróbálnak rá válaszolni a jelenlegi információik birtokában. Amire esetleg nem tudnak 
válaszolni és a volt polgármesterre is tartozik, esetleg jobb választ is tud rá adni, megkéri, 
hogy válaszoljon rá. Megállapítja, hogy a mai közgyűlés határozatképes, négy testületi tagból 
három jelen van. Ezennel megnyitja az ülést. Ha képviselőtársai esetleg akarnak valamit még 
mondani? Akkor átadja a szót, kezdődjön a közmeghallgatás. Megkéri a lakosságot, ha valaki 
szeretne szólni,  jelezze, és akkor megadja a szót. Válaszolnak rá, amennyiben tudnak.

Pintér  Ferenc: Szeretne  kérdezni  valamit,  legelőször  is  Mándó  Tibor  úrtól.  Ő  azt  kéri, 
indokolja, okolja meg a lemondását. Mert az indokát nem mindenki tudja, ezért őt kellene 
először meghallgatni. Köszöni ennyit akart.
Vig  Zsolt  alpolgármester: Megkérdezi  Mándó  Tibort,  reagál-e  erre  a  kérdésre?  Akkor 
megkéri, válaszoljon.

Mándó  Tibor: Köszönti  a  lakosságot  a  közmeghallgatáson.  Kijelenti,  hogy  ennek  a 
lemondásnak a felelőse ő maga. Amit nagyon sajnál, mivel a választópolgárok 70%-a elment 
szavazni,  és  őt  támogatta.  De  ő  úgy  érezte,  hogy  a  testület  és  ő  közte  nincs  összhang, 
bizalmatlanság  van iránta,  és  olyan  érzése  volt,  mintha  a  falu  fejlődését  ő  gátolná.  Ezért 
többszöri  gondolkodás után úgy határozott  ne legyen a falu fejlődésének akadályozója,  és 
akkor meghozta a döntését, hogy lemond. Akit bűnösíteni lehet, az ő maga. Vannak biztos 
olyan emberek, akik hozzájárultak, de az legyen az ő felelősségük. Az 50% felelősség az övé, 
mert  ő  mondta  ki,  hogy  lemond.  Ő  így  nem  akar  dolgozni.  Ez  olyan  tény,  ami 
visszacsinálhatatlan, úgy mond. A lépése,  reméli azt igazolja, hogy a faluban minden szép és 
jó lesz.
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Horváth Zsuzsanna: A képviselőktől kérdezi, hogy mik voltak azok az okok? Miért kellett 
beültetni embereket az ülésekre? Ők is úgy határoztak, hogy 20 emberrel beülnek az ülésekre. 
Hisz szabad demokrácia van. Tudni akarja, hol vannak azok az emberek, akik ott voltak az 
üléseken és sugdolóztak. Álljanak most is elő.

Vig Zsolt alpolgármester: Megkéri a hallgatóságot, hogy mindig csak egy beszéljen.

Sárközi Ferenc: Méltatja a volt polgármester érdemeit,  és elmondja, hogy ő fejlesztette a 
falut. Arra lenne kíváncsi, hogy amit fejlesztett 8 év alatt a polgármester, most ha azt tönkre 
teszik, ki csinálja újra meg?

Vig Zsolt  alpolgármester: Válaszolna Horváth Zsuzsanna kérésére.  Minden testületi  ülés 
nyilvános volt eddig, és ezután is az lesz. Minden ülés előtt 5 nappal hirdető táblára ki lesz 
téve, el lehet jönni, meg lehet hallgatni. Azok az emberek, akik ott voltak, nem úgy lettek 
odahívva, hanem önszántukból eljöttek és meghallgatták. Beleszólni semmibe nem szólhattak, 
szólhatnak, mert ez nem így működik, nekik döntési, beleszólási joguk semmibe nincsen.

Sárközi Ferenc: Szólni szeretne. Nem akar senkit se megsérteni, de azok az emberek, akik 
felbíztatták, hogy a Mándó Tibort ki kell piszkálni, hol vannak?

Mándó Tibor: Elnézést kér egy pillanatra, de el akarja mondani, hogy a Vig Zsolt őt nem 
marta ki.

Horváth Zsuzsanna: Elmondja, hogy ő beszélgetett a Vig Zsolttal és a Márfi Szilárddal is. 
Azt mondta Márfi Szilárd, hogy könyörgött a Mándó Tibornak, hogy maradjon, nincs semmi 
gondja vele. Így mondta? Azt mondták, hogy maradjon a Mándó Tibor a polgármester. Igaz? 
Arról volt szó, hogy a tagok azt kérték a Mándó Tibortól, hogy maradjon. Tudni akarja, kik 
azok a tagok, akik elküldték a polgármestert, nem tudnak vele együtt dolgozni, és ki az a tag, 
aki a Hermán Sándort is kinyomta a helyéről? Csak ezt szeretné tudni.
Márfi  Szilárd képviselő: Akkor ő most  elmondaná a  történetet.  Mivel  meg lett  szólítva, 
mindenkit  köszöntene.  Az  egész  ügy  úgy indult,  hogy Mándó  Tibor  már  az  első  ülésen 
lemondott.  Azt  mondta,  hogy ő  nem szeretné  csinálni,  mert  támadások  érik,  a  testülettől 
függetlenül. Ő akkor mondta neki, hogy a lemondás nem megoldás. Az előző ciklusban is 
beszéltek erről, mivel támadások érték.

Horváth Zsuzsanna: Milyen támadások érték? Kik támadták meg?

Márfi Szilárd képviselő: Őt nem támadták meg. A volt polgármestert kellene megkérdezni 
erről. Ő nem kényszeríthet senkit, hogy itt legyen.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Ők  itt  vannak,  tőlük  lehet  kérdezni,  más  nevében  nem 
beszélhetnek, csak a saját véleményüket mondhatják el.

Sárközi  Ferenc: Az  egész  faluban  az  van,  hogy  a  képviselő-testület  támadta  a  volt 
polgármestert.

Vig Zsolt alpolgármester: Visszautasítja a vádakat. Azok a gondolatok és kérdések, amik a 
testületi  ülésen  felvetődtek,  úgy gondolja,  hogy részben  váltotta  ki  a  Mándó úrban ezt  a 
gondolatot,  hogy nem csinálja tovább. A volt polgármestert  ért  támadások, mint  az autója 
leöntése, betörték az ablakát, teljesen független a testülettől, és nem gondolja, hogy a lakosság 
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úgy véli, hogy közük van hozzá. Ez rendőrségi ügy, ebbe ne menjenek bele, ez nem a falu 
dolga.  De  kimondhatja  a  testület  nevében,  hogy  a  volt  polgármestert  ért  támadások,  és 
egyebekhez nekik semmi közük. Ebbe nem tud nyilatkozni és nem is akar.

Sárközi Ferenc: Ő úgy tudja, hogy a testületi ülésen érték a támadások.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Nem  hiszi,  hogy  a  testületi  üléseken  érték  támadások.  Az 
üléseken  fel  lett  vetve  egy-két  dolog,  nem  tudja,  hogy  Mándó  Tibor  ezeket  vélte-e 
támadásoknak.

Orsós Éva: Ő csak azt szeretné megkérdezni, ha nem lesz Mándó Tibor polgármester, aki, az 
iskolás szülök nagyon jól tudják, mert az alapítvány elmondása szerint fizetésével támogatta 
az iskolát. Amikor a hivatal előtt összegyűltek, azt mondta az alpolgármester, hogy ez nem 
igaz.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő nem mondta, hogy ez nem igaz. Volt egy másik kérdés, azt 
kérdezték tőle, ha ő lesz a polgármester, mert az vetődött fel, hogy azért lett a Mándó Tibor 
kimarva, mert ő akar lenni a polgármester, és azt kérdezték tőle, hogy ő is fogja-e támogatni 
az iskolát a saját pénzéből.

Orsós Józsefné: Igen, ez lett volna a következő kérdése.

Vig Zsolt alpolgármester: Ő ezért mondta, hogy nem akar ő polgármester lenni, de muszáj 
valakinek vinni az ügyeket. Azt még el akarja mondani, ha ő polgármester akart volna lenni, 
akkor a legegyszerűbb és legtisztább módja, hogy indul a választáson. Innentől kezdve nem 
hiszi, hogy a lakosság úgy gondolná, hogy ő arra várt, hogy Mándó Tibor lemondjon, hogy ő 
legyen a polgármester, mert ez eléggé lutri dolog lett volna.

Orsós Éva: Tisztába voltak ezzel. Közös megegyezés.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Egyetért,  és  elmondja,  hogy  Mándó  Tibornak  szíve  joga,  és 
elmondta azt is, hogy ő mondott le. Az okait lehet firtatni, és az is benne van, hogy a testület  
egy kicsit másképp állt hozzá, mint ahogy a Mándó úr várta, vagy nem tudja, és biztos, hogy a 
döntésébe is beleszólt, és az őt ért támadások, amit ő is elmondott. Nem akarja ismételni, de 
szerinte ide fognak kilyukadni a végére. Még azt tudja elmondani, hogy a testület a jelenlegi 
felállással,  az  előre hozott  választásokig  mindent  megtesznek azért,  hogy minden rendben 
menjen.  A választáson majd el fog dőlni. Lehet jelölteket állítani,  onnan kezdve az lesz a 
polgármester,  akit  a  tisztelt  választópolgárok  meg  fognak  választani.  Ilyen  egyszerű. 
Visszatérve az ezelőtti  felvetéshez,  ami  úgy szólt,  hogy a Mándó Tibor  polgármestersége 
alatt,  a  8  év  alatt,  a  falu  fejlődött.  Neki  is  az  a  céluk,  hogy  nem  akarnak  megállni  és 
visszafordulni.

Horváth Zsuzsanna: Tudja a testület, hogy Mándó úr hányszor ment el az alapítványhoz?

Vig Zsolt alpolgármester: Higgyék el nem az a lényeg. Ők is elmennek ha szükséges. Két 
hónapja vannak itt, de a fejükhöz vágják, hogy nem mentek el az alapítványhoz.

Horváth  Zsuzsanna: A  választók  szavazatai  alapján  ő  a  legalkalmasabb  ember.  Mándó 
Tibort választotta meg a falu. Igaz? Vig Zsolt pedig pont belesett ebbe, nem tehet róla. Azok 
tehetnek  róla  akik  nyomták  a  polgármestert.  Azok  tehetnek  róla  akik  ott  ülnek  és 
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mosolyognak  a  romákon.  Mert  itt  roma  gyűlölet  van.  Nem  tudnak  a  romák  elmenni  a 
képviselőkhöz,  hogy  van  ilyen  meg  ilyen  problémánk  hallgassák  meg  őket.  Megkérdezi 
Gergely Norbertet, hogy meghallgatja a problémáját?

Gergely Norbert képviselő: Elmondja, hogy fogadóórát fognak tartani a hivatalban, és azt 
beszélték meg, hogy minden héten egy megadott időpontban fogadják a lakosságot.

Horváth Zsuzsanna: Az a kifogása a testületnek, hogy nincs pénz, de új választás kiírására 
van? Arra van pénz, hogy 1,5 milliót kidobjanak az ablakon? Az a pénz nem lenne jobb a 
településnek?

Orsós  Éva: Az  ő  észrevétele  az,  hogy  bármiben  fordultak  Mándó  Tiborhoz,  bármilyen 
problémával, ő nem azt mondta, hogy menjenek fogadóórára, hanem, hogy megoldjuk. 

Vig Zsolt alpolgármester: Ő úgy gondolja, hogy eddig is meg lett hallgatva minden, amivel 
felkeresték őket.
Ivanovics Zsolt: De a Mándó Tibornak a saját döntése volt, hogy lemondott.

Márfi Bálint: Észrevételezi, hogy az előbb mondta el Mándó Tibor, hogy ő mondott le. 

Márfi Szilárd képviselő: Szót kér, mielőtt nagy káosz lenne. Ő meg volt név szerint nevezve, 
minden lemondásban. Ő felvette a telefont,  végig hallgatta Horváth Zsuzsát, Sárközi Erikát, 
nem mondta, hogy jöjjenek fogadóórára. Nem hiszi, hogy ezzel gond lenne, hogy valaki nem 
hallgatja meg a panaszukat. Ő megérti a felháborodást, de a falu kényszerpályán mozog. Ha 
nincs,  nem tudnak adni.  Mindenkit  arra  szeretne  kérni,  ha  valahogy meg  tudják oldani  a 
problémájukat, oldják meg. Ha valaki nem tudja, az kérjen és fog kapni, de csak tényleg azok 
kérjenek, akiknek nagyon szüksége van rá. Köszöni szépen.

Ifj. Sárközi Ferenc: Hozzászólásában elmondja, hogy igaz, hogy magától mondott le Mándó 
Tibor, de szerinte,  ha valakinek a családját, autóját, életét támadják meg, hogy mondjon le, 
persze, hogy le fog mondani, mert az egészsége, családja fontosabb. Fenyegetik telefonon, 
veszélyben  van  a  családja,  megrongálták  az  autóját.  Kell  ennél  jobb  indok? 
Valamelyikőjükben van bátorság, hogy tovább vigyék?

Márfi Szilárd képviselő: Nem biztos, hogy lenne.

Horváth Zsuzsanna: Ők azt kérik, hogy kettő vagy három hónap után is a Mándó Tibor 
legyen  a  polgármester.  Ha  kell  ott  állnak  a  kapujába  a  cigányok  és  megvédik.  Akkor 
induljanak a gumicsizmások. Tudják a cigányoknak nagy a rokonsága, nem tudhatják,  hol 
találkoznak velük.

Márfi  Szilárd  képviselő: Elmondja  Horváth  Zsuzsannának,  hogy  nincs  akadálya,  hogy 
segítsenek Mándó Tibornak,  összeszedjék az ajánló szelvényeket.  Ő személy szerint nem 
örül annak, hogy lemondott a polgármester.

Orsós Éva: Tudomása szerint olyan dolog történt, nem akar nevet mondani, hogy a testületi 
tagok közül hárman kimondják azt, hogy szeretnék, hogy Mándó Tibor legyen továbbra is a 
polgármester, akkor újra ő lesz. Erre mi a válaszuk?

Márfi Bálint: Nem értik, hogy Mándó Tibor mondott le.
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Horváth Zsuzsanna: Megkérdezni azért meglehet nem?

Vig Zsolt alpolgármester: Felszólítja a jelenlévőket, hogy hallgassák meg egymást.

Sárközi Ferenc: Miért fogadták el a lemondását?
Márfi Szilárd képviselő: Szót kér. Megkérdezte a jegyző asszonyt és nincs mód, hogy nem 
fogadják el a lemondását. Ha lenne is rá mód, nem kényszeríthetik Mándó Tibort, hogy jöjjön 
be dolgozni.

Horváth Zsuzsanna: Akkor Márfi Szilárd kimondja, hogy tud Mándó Tiborral dolgozni.

Márfi Szilárd képviselő: Ő eddig se mondta, hogy nem tud vele dolgozni.

Horváth Zsuzsanna: Igaz, hiszen nyolc évig együtt dolgoztak.

Márfi Szilárd képviselő: Ő soha nem mondta, hogy nem tud vele együtt dolgozni.

Sárközi  Ferenc: Akkor  válasszák  szét  a  falut  hídon  innen,  hídon  túl.  Úgy  válasszunk 
polgármestert, és a Mándó Tibor lesz a hídon túliaké.

Orsós Józsefné: Elmondja,  hogy elég szomorú,  hogy volt  már egy ilyen  kezdeményezés, 
hogy a romák az út egyik oldalán,  a többiek a másikon mentek. És ezt a pap mondta.

Márfi Bálint: De nem ők mondták, mégis azt a három embert támadja mindenki.

Horváth Zsuzsanna: Megkérdezi, hogy ő is képviselő? Ha nem, ne szóljon bele. Rossz a 
támadás, másnak is rossz volt.

Vig Zsolt alpolgármester: Azt kéri a hallgatóságtól, hogy ami kérdésük van, azt a képviselő-
testület felé tegyék fel, ami kívülre tartozik, azt pedig ajtón kívül beszéljék meg. Most azért 
vannak itt,  hogy az idetartozó dolgokat megbeszéljék,  a másik párbeszédeket  pedig másik 
alkalommal. Ha még ebben az ügyben van még hozzászólásuk, kéri most tegyék meg.

Németh Róbert: Azt szeretné megtudni, hogy Vig Zsolt ad-e pénzt, támogatást az iskolának?

Vig Zsolt alpolgármester: Válaszolna az előbbi és a mostani kérdésre. Ő nem tudja, hogy 
ezalatt a két hónap alatt, nem tudja, hogy mennyire kötelessége egy polgármesternek, még ha 
helyettes is, hogy támogasson pénzzel bármit. Ő elhiszi, hogy a volt polgármester támogatott, 
nem is ez a lényeg. Szerinte ezalatt a két hónap alatt, míg a választások le nem zajlanak, nem 
biztos, hogy a legjobb megoldás, hogy ennyi meg ennyi pénzt adjon ennek vagy annak az 
intézménynek.  A választás  utáni  polgármester,  nem tudja  ki  lesz  az,  annak  szíve  joga  a 
választása,  hogy  ad  vagy  nem.  Úgy  gondolja,  nem  kötelessége,  hogy  saját  pénzéből 
támogasson  bármit  is.  Az  egy  szép  dolog,  hogy  Mándó  Tibor  támogatta,  nem  tudja. 
Kérdezzék meg erről inkább Mándó Tibort. 

Sárközi  Ferenc: Ő úgy tudja,  hogy a  36000 forintos  fizetését  a  Mándó Tibor  odaadta  a 
falunak.
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Vig  Zsolt  alpolgármester: Nem  tudja  megmondani  a  falunak,  hogy  a  következő 
polgármester tudja-e támogatni a falut. Ő ezalatt a két hónap alatt, ami vissza van, nem tudja 
támogatni a falut.

Németh Róbert: Mégis őt választják meg.

Vig Zsolt alpolgármester: Őt nem tudják megválasztani, mert nem fog indulni.

Horváth Zsuzsanna: Akkor ki fog indulni? Van valaki?

Vig  Zsolt  alpolgármester: Nem tudja,  állítsanak  jelöltet.  Ő megmondta,  hogy nem akar 
polgármester lenni.

Németh Róbert: Megkérdezi az alpolgármestertől, hogy ő is elmegy Kanizsára, meg erre-
arra ügyeket intézni?

Vig Zsolt alpolgármester: Muszáj lesz. Ő három napja reggeltől-estig bent volt. Az összes 
dolgot, ami eddig felvetődött, a legjobb tudása szerint próbálta csinálni, megoldani. Futkosott 
a héten nem kevés helyre,  úgy gondolja mindent megtett,  ami a napjába belefért.  Amíg a 
választás ki nem lesz írva, meg is fogja ígérni. Nem tud mást mondani.

Márfi Bálint: Csináld is Zsolti.

Sárközi  Ferenc: Kellene  fa  télre,  mert  nincs  tüzelőjük.  Hogy  tudja  elrendezni  az 
alpolgármester úr?

Vig Zsolt alpolgármester: Visszakérdez, hogy tudja elrendezni? Úgy ahogy a többi másik 
embereknek. Ha az önkormányzat olyan helyzetben lenne, hogy tudná támogatni a lakosokat, 
meg is tenné, és mindenki aki rászorul kapna. Higgyék el jelen pillanatban nem tudják, hogy 
fogják zárni az évet. Van egy csomó kiadás-bevétel,  aminek nem tudják mi az eleje, mi a 
vége. Ezért mondta az elején azt, hogy nem mertek, és nem akartak semmilyen kiadásokban 
bocsátkozni,  mert  nem tudják,  hogy húzzák ki ezt  az évet.  Mert  eléggé nem túl  rózsás  a 
jövőképük.  A jövő évre  nincs  meg  a  költségvetés,  de  annyit  el  tudnak  mondani,  hogy a 
közintézmények  üzemeltetési  költsége  felfelé  fog  menni.  Az  államtól  kapott  normatív 
támogatás viszont nem fog emelkedni. Jövőre még nagyobb mínuszuk lesz. Ezért nem mertek 
semmit tenni.

Sárközi Ferenc: Akkor januártól lehet kapni fát?

Németh Róbert: Nem lesz pénz semmire?

Vig Zsolt alpolgármester: Nem tud erre válaszolni,  mert  ez a jövő kérdése. Megmondta, 
ennyit tud erről mondani, többet nem.
Márfi Bálint: Azt szeretné tudni, hogy Vig Zsolt költségtérítésen kívül, kap-e fizetést?

Vig Zsolt alpolgármester: Költségtérítésen kívül nem.

Márfi Bálint: Ha nem kap fizetést miből támogasson?
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Vig  Zsolt  alpolgármester: Jelen  pillanatban,  az  időközi  választásokig,  amíg  ő  látja  el  a 
polgármesteri  teendőket,  úgy  tudja,  hogy  jár  a  költségtérítés,  ami  amúgy  is  járna  a 
képviselőknek, de ők ezalatt  a két hónap alatt  nem kérték, és nem is akarják felvenni.  Ez 
jegyzőkönyvbe van véve, hogy ők az első ülésen ezt elmondták. De egyébként eddig se vette 
ezt fel senki.

Márfi Bálint: Azzal támogatja a falut, hogy nem vesz fel pénzt.

Márfi Szilárd képviselő: Szót kérne, szerinte az iskolának az lenne a legnagyobb támogatás, 
ha  minél  több gyerek  lenne.  Akkor tudna működni  rendesen az  iskola.  Az igazgatónő  is 
megerősít ebben. Ezzel arra akart utalni, hogy mindenki ide járassa a gyermekét.

Vig Zsolt alpolgármester: Hallgassák meg az igazgatónőt is.

A nagy hangzavarban nem tud szót adni az igazgatónőnek, csitítja a jelenlevőket.

Ráczné  Major  Margit: Legelőször  is  nem  biztos,  hogy  annak  van  igaza,  aki  a 
leghangosabban mondja. Az ő olvasatában a közmeghallgatás azt jelenti, hogy meghallgatják 
egymást,  ami  vonatkozik mindenkire.  Ő személy szerint  hálás Mándó Tibornak az elmúlt 
időszakért. Mert 2007 óta valószínű, hogy nem működne Miháldon 8 osztályos iskola, ha az 
akkori önkormányzat a Mándó úr vezetésével nem áll hozzá. A sokat bekiabált fizetés, meg 
saját  pénz  is  azt  jelenti,  hogy  az  önkormányzat  évek  óta  szűkösen  gazdálkodik.  A  volt 
polgármester  az  önkormányzat  javára  mondott  le  a  fizetésének  jó  részéről,  hogy  több 
maradjon az intézményeknek. Hadd szóljon még. Nem tiszte a Vig Zsoltot védeni,  de két 
hónapja a képviselő-testület  megválasztotta  alpolgármesternek.  Mándó Tibor lemondásával 
automatikusan  rá  szállt  ez  a  felelősség.  Szeretné  kérdezni  a  sok  hőbörgőtől,  miért  a  Vig 
Zsoltot akarják keresztbe lenyelni a kialakult helyzetért. Nem hiszi, hogy ő ezért egyáltalán 
hibás. A közmeghallgatáson nem akar felnőtt embereket nevelni, de a közmeghallgatás azt 
jelenti, hogy a problémájukat mondják el, és a képviselő-testület tagjai most megválaszolják, 
vagy ha tudnak, mindent megtesznek ezeknek a problémák megoldásának érdekében. Nem 
hiszi, ha két sor nekiáll kiabálni, a falu sorsa előbbre menne.

Nagy tapsot kap az igazgatónő a felszólalásáért

Vörös Ferencné: Szerinte az lenne a szép dolog, ami eddig is szép lett volna, ha közösen 
együtt összefogunk és segítjük éppen azt, aki a porondon van. Az lehet a Mándó Tibor vagy a 
Vig Zsolt, vagy bárki más. Mert mindenki a faluban azt szeretné, ha normális körülmények 
között  tudjon  élni.  Ahhoz  össze  kéne  fogni.  Nem  csak  neki  vagy  a  másiknak,  hanem 
mindenkinek. Nem azt kellene nézni, hogy tudok a másiknak ártani, hanem azt, mint ahogy a 
Mándó úrral nagyon sokszor összeültek, megbeszélték, hogy mi az,  amin tudunk segíteni. 
Mert ebbe a faluban kevés az az ember, aki odaáll és segít. Nem beszélni kell, hanem odaállni 
és kell segíteni.

Horváth Zsuzsanna: Mondja meg neki, hogy miben kell segíteni?

Vörös  Ferencné: Tehet  bármit  mindig  van  valami.  Lehet  az  egy  öreg,  vagy  Horváth 
Zsuzsanna, aki segítségre szorul. Be lehet menni a hivatalba, és meg lehet kérdezni, mi az, 
amiben tud segíteni. Nem őneki személy szerint, hanem mindenkinek. Ő is köszöni a Mándó 
Tibornak,  mert  a  Vöröskereszt  lehet,  hogy nem tudott  volna  úgy működni,  ahogy  eddig 
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működött. Ezután is szeretnék csinálni, és mindig úgy tesszük, hogy önmagunktól próbálják 
csinálni. Próbálnak dolgozni, jól végezni munkájukat, de hogy jól menjenek a dolgok,  csak 
összefogással lehet, nem hőbörgéssel.

Sárközi Ferenc: Igazat ad Vörösnének.

Nagy tapsot kap Vörösné is a felszólalásáért.

Vig  Zsolt  alpolgármester: Megkérdezi,  hogy  még  kinek  van  kérdése,  mondani  valója? 
Esetleg válaszolni, mert erre is mód van?

Ifj. Sárközi Ferenc: Őneki lenne egy kérdése. Mit szólnának ahhoz, mert itt majd nem vérre 
megy az egész.

Vig Zsolt alpolgármester: Arra nem mennek.

Ifj. Sárközi Ferenc: A problémákat meg kell beszélni. Mondta a Vig Zsolt és a Márfi Szilárd 
is, hogy szerették volna, ha a Mándó Tibor lett volna továbbra is a polgármester.

Vig Zsolt alpolgármester: Ők pontosan úgy fogalmaztak, hogy nem szerették volna, hogy 
lemondjon.

Ifj. Sárközi Ferenc: Három hónap múlva lesznek a választások, és mindenki azt mondja, 
hogy  a  Mándó  Tibor  polgármestersége  alatt  jól  ment  minden.  Nála  okosabbak,  mint  az 
igazgatónő, a Vörösné elmondása szerint a Mándó úr irányítása alatt jól működött az iskola, 
óvoda,  vöröskereszt.  Mi  volna  ha  mindenki  szeretné,  hogy  Mándó  Tibor  legyen  a 
polgármester, akkor induljon vissza a választásokon?

Vig Zsolt alpolgármester: Ezt nem nekik kellett volna feltennie, hanem Mándó Tibornak.

Mándó Tibor: Ő azt mondja,  hogy mindenki  gondolkodjon el.  A falu lakossága beszélje 
meg, állítsanak jelölteket. De most is azt mondja, hogy bárki is lesz, ha nem ő, hanem más, 
nem  biztos,  hogy  ha  ugyan  ez  a  politika  folytatódik  a  faluban,  akkor  egység  lesz. 
Megválaszthatják itt  a  jó istent  is,  ha nem csinálják a dolgokat,  ha marják egymást.  Úgy 
gondolja, hogy itt először az egységnek kell kialakulni. Mert nem biztos, hogy tíz ember tud 
egy falut irányítani, vagy szeretne.

Pintér Ferenc: Biztosak akarnak lenni, hogy három hónap múlva indul a választáson. Indul 
vagy nem.

Tóth Attila: Tudni szeretné, hogy mi lesz a következő lépés?

Vig Zsolt alpolgármester: A következő lépés az lesz, hogy a jegyzőnő a lehető legkorábbi 
vagy a legalkalmasabb időpontban ki fogja írni a választást.

Szegedi Bernadett körjegyző: Tehát a lemondást követő 30 napon belül össze kell hívni a 
Helyi  Választási  Bizottságotot,  aki  már  az  időközi  választás  határnapjait,  az  előtte  levő 
eljárási  napokat  meghatározza.  Három-négy   hónapon  belül  mindenképp.  Olyan,  hogy 
legalkalmasabb  időpont  olyan  nincs.  Pont  ebben  a  téli  időszakban,  ünnepi  időszakban, 
karácsony  előtt-után,  sajnos  a  hivatalra  rengeteg  fog  hárulni.  Kiszámolták,  hogy  a 
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legkedvezőbb  időpontban  a  két  ünnep  közé  esik  az,   amikor  nekik  névjegyzéket  kell 
nyomtatni, értesítőket kiküldeni. Tehát nincs alkalmas időpont. De megpróbálnak a feladattal 
megbirkózni. 

Tóth Attila: Ez mennyibe fog kerülni?

Szegedi  Bernadett  körjegyző: Ezelőtt  Pattal  együtt  volt  6-700 000  forint,  most  csak 
Miháldról van szó így 4-500 000 forint körül van.

Tóth Attila: A költségvetésből kap az önkormányzat?

Szegedi Bernadett körjegyző: A törvény kimondja, hogy a saját költségvetésből, legalábbis 
így volt eddig, de lehet, hogy  a központi költségvetésből lehet erre igényelni, hogy ha olyan a 
falu helyzete. Megpróbálják. A dologi kiadásokat meg lehet előlegként kérni, de a személyes 
juttatásokat,  meg kell  előlegezni  a falunak jogszabályok szerint,  ha tudnak erre igényelni, 
akkor visszakapja a falu. Mást most nem tud erről mondani

Vig Zsolt alpolgármester: Valaki esetleg még szeretne valamit? Mándó Tibor hozzá szeretne 
még szólni? Nem? Akkor úgy gondolja, hogy ezennel bezárja a közmeghallgatást. Köszöni 
mindenkinek, hogy eljött, és feltette a kérdéseit. Mindenkinek kitartást kíván. Köszöni.

Tekintve,  hogy  a  lakosság  részéről  nem  érkezett  több  hozzászólás,  javaslat,  kérdés,  az 
alpolgármester  a közmeghallgatásról szóló képviselő-testületi ülést bezárta.

A közmeghallgatás   18.00. órakor kezdődött és 18.45. órakor befejeződött.

K.m.f.

Szegedi Bernadett Vig Zsolt
   körjegyző alpolgármester
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M E G H Í V Ó

K ö z m e g h a l l g a t á s

Miháld   Község  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  2010. 
december 4.-ére (  szombaton)  18.00. órakor közmeghallgatást tart 
a Miháldi Művelődési Házban (8825 Miháld, Fő út 8.) 

A  közmeghallagtásra  a  helyi  önkormányzatokról  szóló  1990.  évi 
LXV.  törvény  13.  §-a  alapján  kerül  sor.  A  jogszabály  szerint  a 
képviselő-testület  évente  legalább  egyszer,  előre  meghirdetett 
közmeghallgatást  tart,  amelyen  a  választópolgárok  és  a  helyben 
érdekelt  szervezetek  képviselői  közérdekű  kérdést  és  javaslatot 
tehetnek.

A  közmeghallgatásra  meghívjuk  és  várjuk  a  Tisztelt  Miháldi 
Lakosokat!

Miháld, 2010. november 30.

Miháld   Község  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete nevében:

Tisztelettel:

Mándó Tibor sk.

Polgármester 
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